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Előterjesztést készítette és előterjeszti: Mezőfi Zoltán polgármester  

Tájékoztató a két testületi ülés közötti időszakban az önkormányzat érdekében végzett 
polgármesteri munkáról 

ELŐTERJESZTÉS 
a képviselő-testület 2012.augusztus 31-i ülésére 

 
Tárgyalja  Ülés Szavazás 

 Szociális bizottság  Nyílt  Nyílt szavazás 
 Pénzügyi és Városüzemeltetési Bizottság  Zárt   Titkos szavazás  
 Közbeszerzési Bizottság   Egyszerű többség  
 Képviselő-testület   Minősített többség

1) A tárgyalandó témakör tárgyilagos és tényszerű bemutatása 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 

- június 11. TDK területi bejáráson vettem részt egy felvidéki magyar befektetővel. Chip-
pel ellátott raklapokat kíván gyártani a hozzá kapcsolódó GPS informatikai nyomon 
követő rendszerrel együtt. Elmondása szerint a TDK mellett további 10 ha –ra volna 
szüksége. Igy megmutattam az Ipari Park még szabad, hasznosításra váró kapacitását. 
Tájékozatott arról, hogy egy-két hónapra van szüksége ahhoz, hogy a beruházási szán-
déka kiemelten támogatott kormányzati támogatást is élvezzen. Az egy-két hónap már 
lejárt. Egyenlőre a befektető nem jelentkezett. (Sajnos!) 

 
- június 13. Tisztelt Képviselő-testület kérésének megfelelően a Lottozó és a Szécsényi 

Keverő Kft között sikerült az egyeztető tárgyalást lefolytatni. A felek rendezték egymás 
között a közüzemi vitás kérdéseket.  

 
- Június 14. Kistérségi Társulási ülésen vettem részt. Pedagógiai Szakszolgálat vezető-

jének mandátuma lejárt. Új pályázatot kellett kiírni, illetve a Szociális Földprogramról kel-
lett határozatot hozni. Nem egyszerűsíti a döntési felelőséget, hogy a Társulások 2012. 
december 31-én megszűnnek, ki lesz az áthúzódó programok gazdája? (Gesztor) Ez az 
egyik fontos kérdés. Jelen álláspont szerint várhatóan az újonnan felálló Járási Kor-
mányhivatalok látják majd el a „gazdátlanná” vált áthúzódó programokat. Természete-
sen a lehetőség a Társulások további működtetésére megvan, de a településeknak saját 
erőből kell azt finanszírozni. (!!! 

 
- Június 18. ÉMÁSZ-Kontra Rétság Város Önkormányzata Bírósági tárgyaláson vettem 

részt. Egy félreértés miatt nem került kifizetésre egy számla. Az ÉMÁSZ egy korábban ki 
nem fizetett számlát kért, mely tévedésből nem lett átutalva. Ezt a helyszínen rendeztük.  

 
- Június 19. Bizottsági ülésen vettünk részt a Tisztelt Képviselőkkel.  

 
- Június 22. Testületi ülés volt.  

 
- Június 26. Kérésre Helyi Védelmi Bizottság ülését kellett összehívnom. A munkacsopor-

tokat át kellett dolgozni, Ökrös László ezredes leköszönt, bemutatta utódját. Itt szeret-
ném megköszönni Vincze Sándor PV. Parancsnok és Tömör Józsefné aljegyző segítsé-
gét. Ezen az ülésen kellett elfogadni a HVB SZMSZ-t is. Még mielőtt néhány képviselő 
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fejében az a kérdés fogalmazódott meg, hogy ezzel miért untatom a Képviselő-
testületet, a válaszom az, hogy a honvédelmi törvény az előbbieket kötelező feladatként 
írja elő. Ugyan feleslegesnek és semmitmondónak tűnő mondatokat olvashattak a tol-
lamból tisztelt képviselő uraim, de a fentiek akkor válnak fontossá, amikor tényleg baj 
van. VIS MAJOR: Árvíz, tűz rendkívüli időjárás….stb. 
 

- Június 28. Kerepes: Sikertelen közgyűlés tekintettel arra, hogy határozatképtelen volt a 
közgyűlés. Dr. Gémessy György, illetve Franka Tibor és Gyenes Szilárd társaságában 
sikerült néhány percet eltöltenem Rétság Város számára talán egyik legaktulálisabb kér-
dés kapcsán: Hulladékudvar. Válasz: Kerepes nem járul hozzá a Rendezési Terv módo-
sításához, vagyis nem engedi be a veszélyes, ártalmatlanításra váró hulladékot. Egyéb-
ként  erről is tájékoztattam a Pénzügyi Bizottság Elnökét, illetve a Városüzemeltetési ta-
nácsnokot.  
 

- Július 5. Vágvölgyiné, Dr. Kalocsai Péter, Zsolnay Béla közös egyeztetés folyt. Az 
egyeztetés célja a Zeneiskola és a Középiskola együttműködési megállapodás terveze-
tének, alapvetéseinek összehangolása.  
 

- Július 6. Bakó Károly nyomozónál voltam laktanyai vaslopás kapcsán kihallgatáson.  
 

- Július 9. Sándor Ildikótól (Nógrád Megyei Területfejlesztési Ügynökség Igazgatója) kér-
tem tájékoztatást, hiszen ők készítették az Urbán és Urbán Kft-nek a telephely fejlesztési 
pályázatot. Mint ismeretes, eredetileg volt Glóbus Nyomda területére nyújtották be. A 
támogatást időközben elnyerték, de a tulajdonos megegyezett a TDK-val, hogy a prog-
ramot a volt ferrit üzem épületében valósítaná meg. A helyszín megváltoztatása miatt 
átdolgozva újra benyújtották a pályázatot. (A támogatás összege 500 millió Ft)  
 

- Július 10. Budapesti nyomda tulajdonosának mutattam be a laktanya épületeit. (Őt egy 
valaha volt, egykori arab, egyetemi évfolyamtársam irányította Rétság felé.) Budapesten 
kinőtte a telephelyét. A részletekkel nem untatom a képviselő társaimat, hiszen a júliusi 
rendkívüli testületi ülésen már előterjesztettem a vételi szándékot Rendezési Terv mó-
dosítással egybekötve. Akkor nem nyert többséget. Viszont időközben jelezte az ajánlat-
tevő, hogy a Rendezési Tervhez illeszkedő teleházat hozna létre. Kértem a részletes le-
írását a programnak. E-mail-ban jelezte, hogy szabadságolás miatt 2012. augusztus 27 
után tud leírást adni.  
 

- Július 12. Regionális Szakképzési Bizottság ülésén vettem részt Miskolcon. (Miskolc, 
Szentpáli út, Ipar Kamara épülete.) Gyakorlatilag itt dől el, hogy a régióban, azon belül 
Nógrádban, mely szakmákban indul újra a szakmunkás képzés. Melyek lesznek a ki-
emelten támogatott szakmák – magas, 10-30 000 Ft/hó ösztöndíjjal -, illetve melyik 
szakmák nem biztosítanak ösztöndíjat.  
 

- Július 16. Kerepes, Zöld Híd Társulási ülés: Másodszorra határozatképes lett. Már fen-
tebb említettem a Hulladékudvar nyomasztó problémáját. Bár több képviselővel megosz-
tottan az ügyvezető javaslatát, röviden a következő: „ Folyamatos nyitva tartásra mai 
napon nincs módja” – mondja az igazgató. (Ez nekünk nem válasz!!!) Döntse el az ön-
kormányzat, hogy előre egyeztetett időpontban építési törmeléket, egyéb háztartási lo-
mot a végleges engedély megszerzéséig hajlandó a Zöld Híd elszállítani. Ezt tehát egy 
átmeneti, részleges nyitva tartás. Közöltem velük, hogy rétsági, közösségi, önkormány-
zati területet tartanak jogosulatlanul elzárva. Nem erre adta át az önkormányzat a terüle-
tet.  
 
Tisztelt Képviselők! Ez a beszámoló az őszinteség fóruma is egyben. Nekem komolyan 
megfordult a fejemben, ha igaz, hogy Kerepes önkormányzata akadályozza a veszélyes 
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hulladék beszállítást, ebből következően a Hulladékudvarok megnyitását, akkor 106 te-
lepülés érdekét akadályozza egy település. Ráadásul ez a társulás egy kényszerházas-
ság. Közeli jövőben megfogom vizsgálni, hogy milyen jogi mozgástere van az önkor-
mányzatoknak.  
 
Július 16. Kilenc polgármester kollégámmal (sorstársammal) Dr. Pintér Sándor belügy-
minisztertől kaptunk lehetőséget azt kell, hogy mondjam egy emberi, bár hivatalos kö-
penybe öltöztetett, de empatikus megbeszélésre. (Erről is igyekeztem röviden  tájékoz-
tatni a Pénzügyi Bizottság Elnökét.)  
Összefoglalva: városunkat érintő legfontosabb kérdésem az volt, hogy az iskolák álla-
mosításával egyidejűleg hány százalékát viszik el az iparűzési adónak? (A súlyadó 60%-
át már elvonták!) Kérdésemre kaptam is, meg nem is választ.  
 
Július 17. Utána jártam annak, hogy miképpen, illetve milyen formában kell nyilatkozni 
az önkormányzatoknak arról, hogy megtartják vagy nem tartják meg az iskolákat. (Több 
képviselővel megosztottam ezt a dilemmát és azt tanácsolták, hogy várjuk meg a feltéte-
leket!)  
Tisztelt képviselők! Azt az információt kaptam, hogy nem kapunk szempontokat. Pont 
fordítva működik a rendszer. A nyilatkozatok tükrében fog eldőlni, hogy ki és milyen kö-
rülmények közt tarthatja meg iskoláját attól függően, hogy milyen válaszok jönnek.  
 
Július 17. Rendőrségi kihallgatás, vaslopás. (Szabó Attila nyomozó) 
 
Július 18. Kistérségi Társulási ülésen vettem részt. Szintén Szociális Földprogram, a 
Társulás jövője, illetve a Pedagógiai Szakszolgálat vezetői mandátuma. Ezek voltak a 
fontosabb napirendek.  
 
Július 19. Ember Csaba Igazgató Úrral sikerült egyeztetni. (Zeneiskola) Igéretet  tett 
egy két órás takarítás beállítására. Gyakorlatilag ez volt a fő célom a találkozás kapcsán.  
 
Július 20. Schuszt György hajtány pályát kíván csinálni Rétság-Romhány között. Előze-
tes bejárást tartottunk, viszont az érintett bánki és romhányi polgármesterekkel nem tud-
tunk akkor találkozni.  
Tájékoztatás szerint a projekt költsége 50 millió Ft körül van. Az önkormányzatoktól 
pénzt nem kér, - nincs is! – csak majd egy elvi támogató nyilatkozatot. 
 
Július 23. Lavaj Árpád Igazgató Urral találkoztam. A Mikszáth Középiskola vezetője ígé-
retet tett egy 6 órás takarítói státusz beállítására.  
 
Július 27. Sátér Zoltánnal, az NFA nógrádi vezetőjével találkoztam a 34 ha terület kap-
csán (Részletesen kiemelt feladatok) kapcsán.  
 
Augusztus 10. DR. Szabó Sándor Kormánymegbízottal találkoztam. Tájékoztatott, hogy 
a Járási Kormányhivatal vezetője Varjú Katalin, helyettese DR. Faragó Mária lesz.  
 
Augusztus 14. Girasek Károly és Mocsári Gergely segítségét kértem a Középiskola és 
Zeneiskola megállapodásainak kapcsán, amit itt szeretnék megköszönni.  

 
Augusztus 21. Kistérségi Társulás ülése volt. Sajnos a Pedagógiai Szakszolgálat veze-
tői pályázatra nem érkezett pályázat. Sajnos az eddigi vezető kolléganő nem vállalta a 
további vezetői beosztást.  

 
Kérem a tájékoztató szíves elfogadását. 
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2) ELŐZMÉNYEK, KÜLÖNÖSEN A TÉMÁBAN HOZOTT KORÁBBI TESTÜLETI 

DÖNTÉSEK, AZOK VÉGREHAJTÁSA 
---- 

3) HATÁROZATI JAVASLAT 
„A” 

…/2012. (VIII.31.) sz. Kt. határozat 
 

Rétság Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 2012.augusztus havi 
tájékoztatását a két testületi ülés közötti időszakban az önkormányzat érdekében vég-
zett polgármesteri munkáról megismerte és elfogadja. 

 
 

„B” 
…/2012. (VIII.31.) sz. Kt. határozat 

 
Rétság Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 2012.augusztus havi 
tájékoztatását a két testületi ülés közötti időszakban az önkormányzat érdekében vég-
zett polgármesteri munkáról nem fogadja el.  

 
Rétság, 2012.augusztus 27. 
 
 
 

Mezőfi Zoltán 
  polgármester 

 


